
 
Salon nuorisovaltuuston ym. valtuustoaloite uimahallin opiskelijavuosikorttien hinnasta 
 
Kaupunginvaltuusto 06.03.2023 § 22 
 
 
 Salon nuorisovaltuusto ym. teki seuraavan valtuustoaloitteen: 
 

”Valtuustoaloite uimahallin opiskelijavuosikorttien hinnasta 
 
Nuorten liikkumattomuus on aito ongelma yhteiskunnalle. UKK:n instituutin 
tutkimuksen mukaan suositusta vähäisempi reippaan ja rasittavan 
liikkumisen määrä eli liikkumattomuus aiheuttaa Suomessa vuosittain yli 3 
miljardin euron kustannukset – puhumattakaan siitä, mihin samanlainen 
kehitys pitkässä juoksussa johtaa. Salossa yksi keino vähentää 
liikkumattomuutta olisi pohtia uudelleen uimahallin hinnastoa.  
Eläkeläiset nauttivat uimahallista vuosihintaan 55 €, kun taas opiskelijoilla 
vuosikortin hinta on tällä hetkellä peräti 225 €. Silloinen nuorisovaltuutettu 
Salla Rounamaa teki syyskuussa 2019 onnistuneesti aloitteen, joka toi 
uimahalliin puolet aikuisten 450 € maksavasta vuosikortista maksavan 
opiskelijan vuosikortin.  
Suunta oli oikea, mutta kaksi asiaa on muuttunut reilussa kolmessa 
vuodessa. Maailmalla vallitsevat haasteet ovat nostaneet hintoja, mikä 
osuu rajusti etenkin vähävaraisiin opiskelijoihin. Nuorten liikkumattomuus 
on jatkanut vuoden 2019 jälkeen romahdusmaista laskuaan. 
Koronapandemian tuomat rajoitustoimet laittoivat hetkellisesti kaiken 
vuorovaikutteisen liikkumis- ja urheilutoiminnan jäihin.  
Vertailun vuoksi: Turussa puolen vuoden uimahallikortin saa 60 €:lla eli 
vuodeksi 120 €. Naapurikaupunkimme Somero tarjoaa opiskelijoille 50 
kerran uimahallikortin hintaan 115 €. Salossa vastaava maksaa 150 €. 
Naapurikaupunkimme pystyvät halvempiin hintoihin, joten eikö meidänkin 
pitäisi pystyä samaan?  
Vuonna 2022 opiskelijan vuosikorttia myytiin neljä (4) kertaa eli se tuotti 
vuoden aikana 900 €. Opiskelijan vuosikortin hinnan alentaminen olisi siis 
sekä palvelus nuorten liikkumattomuuspommin ehkäisylle että 
taloudellisesti riskitön ja kannattava toimenpide.   
Nuorisovaltuuston tavoite on alentaa opiskelijoiden vuosikortin hintaa 
merkittävästi. Esitämme, että hinta alenee hintaan 55 €.  
 
 
Riku Hatakka,  
 
Salossa 28.2.2023  
 
Jarkko Anttila  
Mika Nummenpalo  
Jonna Nyyssönen  
Johannes Alaranta  
Marjaana Mänkäri  
Marja Ruokonen  
Saku Nikkanen  
Satu Parttimaa  
Janne Väistö  
Elina Suonio-Peltosalo 
Sanna Lundström 
Anna Härri 
Janne Järvinen 
Kaisa Palohonka 
Piia Keto-oja 
Kaarlo Alanko 
 
Kalle Räike 



Saija-Reetta Puopolo 
Heimo Koskinen 
Petteri Rissanen 
Antti Olkinuora 
Mikko Lundén 
Osmo Friberg 
Sanna Leinonen 
Mika Sarhola 
Heikki Tamminen 
Simo Paassilta 
Arttu Karhulahti 
Marko Tapio 
Stina Siikonen 
Mika Laitinen 
Mia Blomqvist 
Ismo Saari 
Karoliina Vierjoki-Väätäinen 
Ulla Huittinen 
Johanna Riski 
Kai Schneider 
Marko Poikela 
Timo Lähteenmäki” 
 

 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
Tiedoksianto Vapaa-aikajohtaja 
 Sivistystoimen palveluiden johtaja 
 
Vapaa-ajan lautakunta 25.05.2023 § 43 
 
 
Valmistelija vapaa-aikajohtaja Antti Mattila, antti.mattila@salo.fi, 02 7784700 
 

Salon nuorisovaltuusto on tehnyt aloitteen, että Salon uimahallin 
opiskelijavuosikorttien hinta alennettaisiin muiden kaupunkien tapaan 
erityishintaluokkaan mm. eläkeläisten kanssa. Esitystä perustellaan sillä, 
että opiskelijat kuuluvat erityishintaluokkaan useimmissa Suomen 
kaupungeissa ja koska nuorten liikkumattomuuden negatiiviset 
terveysvaikutukset yhteiskunnallisestikin katsottuna lasketaan erittäin 
merkittäviksi. 
 
Salon kaupungin opiskelijoiden vuosikortti (225 €) ei hintansa perusteella 
kuulu erityishintaluokkaan muiden kaupungin tilojenkäytön hinnoittelun 
tapaan. Opiskelijoiden pääsymaksut yleisesti erilaisissa 
palveluhinnoitteluissa luetaan lähes poikkeuksetta erityishintaluokkaan ja 
on mm. monien kuntosalien hinnoittelun osalta kyllä myös Salossa 
huomioitu mutta uimahallin osalta se on jäänyt huomioimatta. 
 
Nykyisissä liikuntapalveluiden maksuissa tai hintojen 
muodostumisperusteissa esim. vertailtavuus on mutkikasta sekä hankalaa. 
Käytössä olevia käyttömaksuja ja- hintoja on pyritty muodostamaan esim. 
palvelutilan laadun tai varustetason mukaan. Myös maksujen 
porrastuksessa on käyttöoikeutta  rajattu käyttöajan tai -kertojen osalta. 
Tämän vuoksi liikuntatilojen hintojen ja maksuperusteiden tarkistaminen/ 
päivittäminen yksinkertaistamalla maksuja  ja taksoja sekä poistamalla 
niihin liittyviä käyttörajoituksia tulee toteuttaa vielä kuluvan vuoden aikana.  
Tavoitteena tulee olla yhtenäiset ja yhdenmukaiset käyttömaksut ja -hinnat 
sekä niiden perusteet. Nuorisovaltuuston tekemä aloite opiskelijoiden 
hintaluokasta tulee huomioida tämän päivityksen yhteydessä. 
 



 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Vapaa-ajan lautakunta päättää hyväksyä edellä olevan vastauksen tehtyyn 

valtuustoaloitteeseen. Lisäksi vapaa-ajan lautakunta toimittaa 
valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen kaupunginhallitukselle ja 
edelleen kaupunginvaltuustolle sekä ehdottaa, että aloite katsotaan 
loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Vapaa-ajan lautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 
 
Kaupunginhallitus 05.06.2023 § 188 
1081/00.02.50/2023 
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää merkitä annetun vapaa-ajan lautakunnan 

vastauksen valtuustoaloitteeseen tiedoksi ja päättää esittää 
kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee vastauksen tiedokseen ja toteaa 
aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
Pöytäkirja tarkastetaan tämän asian osalta heti kokouksessa. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta heti kokouksessa. 

 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 


